
 

Αθήνα, 22 Νοεμβρίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

 Προς τους κ.κ. Yπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

     Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

     Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων 

  

ΘΕΜΑ: Να αποδοθεί ο χώρος της Εριουργίας στα Άνω Πατήσια στους 
δημότες 

 

Το πρώην εργοστάσιο της Εριουργίας στην περιοχή των Πατησίων (Λεωφόρος 

Ιωνίας και Τραλλέων, 5η Δημοτική Κοινότητα του Δήμου Αθηναίων) έχει 

ενταχθεί στο πολεοδομικό σχέδιο του Δήμου Αθηναίων χαρακτηρισμένο σαν 

κοινόχρηστος χώρος πρασίνου.  

Πρόκειται για οικόπεδο 20 στρεμμάτων. Το ήμισυ του οικοπέδου αγοράστηκε 

το 1996 από τον Οργανισμό Σχολικών Κτιρίων (σήμερα ΚΤΥΠ) για την 

κατασκευή σχολείου –που δεν έχει μέχρι σήμερα ανεγερθεί. Το υπόλοιπο 

οικόπεδο αποκτήθηκε από την τότε ΠΥΡΚΑΛ και νυν Ελληνικά Αμυντικά 

Συστήματα (ΕΑΣ) με κύριο μέτοχο το Υπουργείο Οικονομικών. Η ΕΑΣ επιθυμεί 

να προχωρήσει σε οικοδόμηση του οικοπέδου. 

Καθώς πρόκειται για περιοχή της Αθήνας με ιδιαίτερα πυκνή οικιστική δόμηση 

και με απαράδεκτα χαμηλή αναλογία πρασίνου ανά κάτοικο, ο στόχος των 

κατοίκων ήταν, και παραμένει, το ανενεργό επί δεκαετίες ακίνητο (από τη 



δεκαετία του 1980) να αποδοθεί για χρήση των κατοίκων. Αυτή ήταν και η 

αρχική απόφαση του Δήμου Αθηναίων το 1993 (αρ.807/1993 ΦΕΚ642/Δ/1993).  

Ωστόσο, καθώς δεν πραγματοποιήθηκαν ποτέ οι απαραίτητες απαλλοτριώσεις, 

το ακίνητο, με αποφάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου της Αθήνας το 2016 και 

το 2018 (ΑΔΣ 1856/2016 και 929/2018) και ενάντια στο συμφέρον των πολιτών, 

μετατράπηκε σε οικοδομήσιμο χώρο.  

Με τελική γνωμοδότηση, μάλιστα, του Κεντρικού Συμβουλίου Πολεοδομικών 

Θεμάτων και Αμφισβητήσεων, με την απόφαση 104 του Σεπτεμβρίου 2023. 

Παρά τις αντιδράσεις των κατοίκων και του Κοινοτικού Συμβουλίου της 5ης Δ.Κ. 

που τάσσονται υπέρ της μετατροπής του ακινήτου σε χώρο πρασίνου, 

αναψυχής και άθλησης, αλλά και δημιουργίας σχολικής μονάδας. Σχετικά έχει 

υποβληθεί και υπόμνημα διαμαρτυρίας των κατοίκων. 

Με πρόσφατη απόφασή του το Κοινοτικό Συμβούλιο της 5ης Δημοτικής 

Κοινότητας επανήλθε στο αίτημα των δημοτών να μετατραπεί ο χώρος 

ιδιοκτησίας ΕΑΣ σε χώρο αναψυχής και πρασίνου και να οικοδομηθεί σχολικό 

κτίριο στο υπόλοιπο του οικοπέδου, καθώς είναι γνωστή η έλλειψη σύγχρονων 

σχολικών μονάδων στην περιοχή. Θυμίζουμε τους πρόσφατους αγώνες 

κατοίκων των Πατησίων για να μη στεγαστούν μαθητές νηπιαγωγείου σε 

κοντέινερ.  

Επειδή η περιοχή των Πατησίων έχει ανάγκη από νέα σχολικά κτίρια 

Επειδή με Υπουργικές Αποφάσεις του 1999 και του 2011, τμήματα του κτιρίου 

έχουν χαρακτηριστεί διατηρητέα 

Επειδή οι πυκνοκατοικημένες περιοχές της Αθήνας υποφέρουν ακόμα 

περισσότερο από την έλλειψη πρασίνου και τις συνέπειες της κλιματικής 

κρίσης: 

Ερωτώνται οι κ. Υπουργοί στο μέτρο των αρμοδιοτήτων τους: 

1) Πότε θα ανεγερθεί σχολική μονάδα στο τμήμα του οικοπέδου της 
Εριουργίας που ανήκει στην ΚΤΥΠ; 



2) Προτίθενται να προχωρήσουν στις αναγκαίες ενέργειες ώστε: α) να 
παραχωρηθεί το υπόλοιπο οικόπεδο, ιδιοκτησίας ΕΑΣ, στο Δήμο 
Αθηναίων ώστε να μετατραπεί σε χώρο πρασίνου και αναψυχής 

σύμφωνα με τον αρχικό πολεοδομικό σχεδιασμό και τις επιθυμίες 
των κατοίκων; β) να αναδειχτεί η βιομηχανική ιστορία της 
περιοχής και τα διατηρητέα κτίρια με μετατροπή τους σε χώρο 
τέχνης και πολιτισμού; 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Ακρίτα Έλενα 

 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 
Ζαμπάρας Μίλτος 

Θρασκιά Ουρανία 

Καραμέρος Γιώργος 

Κασιμάτη Νίνα 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

Τσαπανίδου Πόπη 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 


